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بیست و سوم تا بیست و ششم مهر ماه محل دائمی نمایشگاه های 
بین المللی تهران میزبان سه رویداد صنعت نساجی بود.

بیست و نهمین نمایشگاه بین المللی ماشین آلات، مواد اولیه و 
محصولات نساجی )ایرانتکس(، یازدهمین نمایشگاه بین المللی 
پوشاک )ایران مد( و دهمین نمایشگاه بین المللی کیف، کفش و 

چرم )امپکس(.
انجمن صنایع نساجی ایران با همراهی دفتر صنایع منسوجات و 
پوشاک وزارت صمت و نمایندگان ستادهای برگزاری نمایشگاه 
ایران مد و امپکس نسبت به برنامه ریزی مشترک برای برگزاری 
باشکوه این رویداد اقدام نمود و در نهایت پس از برگزاری نشست 
های مشترک با حضور نمایندگان شرکت های سامع پاد نوین 

گزارشی از برگزاری نمایشگاه های نساجی، پوشاک و چرم

علاقه مندان به اخبار و اطلاعات مرتبط با بولتن رشته ها و بافته ها می توانند كلیه مطالب بولتن را در سایت انجمن صنایع نساجی ایران 
به آدرس www. aiti.org. ir مشاهده فرمایند. 

 )دیدگاه ها و نظرات چاپ شده در بولتن لزوماً نظر بولتن رشته ها و بافته ها نمی باشد.(

دولت با صنـعت نساجی همـراهی کند

مشکلات  با  کشور  صنایع 
مواد  تامین  از جمله  عدیده ای 
و  ماشین آلات  واردات  اولیه، 
و  بازار  رکود  تولید،  تجهیزات 
مشکلاتی  هستند؛  مواجه   ...
که به نظر می رسد به جای رفع 
شدن روز به روز در حال افزایش 

هستند.
در این رابطه روزنامه جهان صنعت با مهندس سید شجاع الدین 
مصاحبه  ایران  نساجی  صنایع  انجمن  دبیر  امامی رئوف 
تفصیلی در مورد مشکلات صنعت نساجی انجام داد که در 
ادامه می آید. به گفته وی، در حال حاضر سالی ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
میلیون دلار واردات ماشین آلات داریم و این واردات براساس 
برنامه ریزی های واحدها با منابع موجود انجام می شود، اما 
برای دوره برنامه هفتم توسعه درخواست داریم که تسهیلاتی 

برای بازسازی و نوسازی واحدها پرداخت شود. 
در بسیاری از موارد به دلیل تحریم و ریزش ارزش پول ملی 
امکان خرید ماشین آلات نو را نداریم و مجبور به واردات 
ماشین آلات دست دوم می شویم و با کمک شرکت های 
دانش بنیان این تجهیزات را سرپا می کنیم، اما در این حوزه 

هم دولت سنگ اندازی می کند.
* به عنوان سوال نخست در مورد وضعیت تقاضا 

در بازار توضیح دهید.
در حال حاضر بازار راکد است که البته این رکود ناشی از 
شروع سال و تقارن با ایام محرم و صفر و نیز کوچک شدن 

سفره مردم و مشکلات کلان اقتصادی است.
تولیدکننده  واحدهای  و  شده  بیشتر  رکود  فشار  متاسفانه 
محصولات نهایی مانند پوشاک، فرش، موکت، کفپوش و 
کالای خواب با فشار رکود و عدم فروش در بازار مواجه 
هستند که به طور طبیعی اگر جامعه شادتر باشد میل به خرید 
مردم بیشتر می شود و تامین نقدینگی حاصل از فروش برای 

تولیدکنندگان در زنجیره  بیشتر می شود.
مورد  در  نساجی،  صنعت  فعالان  گفته  *طبق 
تعرفه های گمركی نیز مشکلاتی وجود دارد. در 

حال حاضر وضعیت به چه صورتی است؟
در این زمینه مشکلی که با وزارت صمت داریم مربوط به 
تعرفه های گمرکی می شود. دستورالعمل های مختلفی داریم 
مبنی بر اینکه کالاهای مشابه ساخت داخل نباید وارد شوند. 
رگولاتوری تنظیم این موضوعات تعرفه های گمرکی است، 
یعنی کتاب تعرفه از صنایع داخلی ما و به خصوص جاهایی 

که پتانسیل داریم در برابر اجناس خارجی حمایت کند.
به عنوان مثال در ترکیه هم از تولیدکننده داخلی در مقابل بازار 
بیرونی حمایت می شود، اما تعرفه های گمرکی ایران که هر 
سال کمیسیون ماده یک وزارت صمت تدوین می کند چند 

سالی است برای صنایع نساجی مشکل ساز شده است.
دو سال قبل نرخ پایه محاسبات گمرک دلار ۴۲۰۰ تومان 
بود؛ در آن مقطع برای الیاف، نخ، پوشاک و پارچه تعرفه 
مشخصی داشتیم که از سال ۹۲ تا ۹۹ این تعرفه کارکرد 
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و آروین فجر مجریان برگزاری نمایشگاه و حضور نمایندگان 
انجمن صنایع نساجی ایران، اتحادیه تولید و صادرات نساجی 
و پوشاک و رئیس ستاد برگزاری امپکس در نهایت مقرر شد 
تا برای اولین بار مراسم افتتاحیه هر سه نمایشگاه به صورت 
با  مشترک و متمرکز با حضور مسئولین عالی رتبه کشور و 
محوریت لزوم توجه به جایگاه صنعت نساجی در برنامه توسعه 

هفتم و در محل سالن آمفی تئاتر برگزار شود.
خوشبختانه همراهی و مشارکت فعالین صنعت کیف، کفش و 
چرم و اتحادیه ها و تشکل های ذینفع این صنعت و نمایندگان 
شورای سیاست گذاری نمایشگاه بین المللی پوشاک با نمایندگان 
انجمن صنایع نساجی ایران و همراهی مدیر کل دفتر صنایع  ادامه در صفحه5
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خبری  نشست  برگزاری  با  نهایت  در  پوشاک  و  منسوجات 
مشترک با رسانه ها برگزاری این رویداد مشترک را نوید دادند.

این  افتتاحیه  مراسم  نهایت  در  شده  انجام  برنامه ریزی  با 
نمایشگاه با حضور دکتر علی آبادی وزیر صمت، دکتر برادران 
معاون صنایع عمومی و دکتر گرجی مدیر کل دفتر منسوجات 
و همراهی رئیس سازمان توسعه تجارت و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و نمایندگان رسانه ها در صبح روز بیست و سوم 

مهرماه کلید خورد.
طبق برنامه ریزی ها مقرر بود در افتتاحیه این نمایشگاه سه نماینده 
از بخش صنعت و سه نماینده از بخش حاکمیت سخنرانی داشته 
باشند تا نمایندگان این سه نمایشگاه نساجی، پوشاک و چرم 
صنعت  جایگاه  به  توجه  برای  خود  های  درخواست  بتوانند 
نساجی در برنامه توسعه هفتم را به نمایندگان دولت و مجلس 
منعکس نمایند. طبق برنامه آقایان رسول شجری به نمایندگی 
از امپکس، دکتر شاهین کاظمی به نمایندگی از ایرانتکس و 
مهرداد زکی پور به نمایندگی از ایران مد پشت تریبون قرار گرفتند 
و مطالب مورد نظر خود را به اطلاع حاضرین رساندند و در 
ادامه نیز با توجه به اصرار حاضرین و موافقت وزیر در استماع 
سخنان نمایندگان بخش خصوصی آقایان دکتر صفائی رئیس 
اتاق اصناف، هاکوپیان رئیس انجمن صنایع پوشاک و ابوالقاسم 

شیرازی بازرس اتحادیه پوشاک نیز به طرح موضوع پرداختند
در نهایت پس از سخنرانی کوتاه دکتر علی جدی نایب رئیس 

کمیسیون صنعت مجلس شورای اسلامی وزیر صمت به طرح 
موضوعات خود پرداخت. ایشان با استقبال از انسجام و هماهنگی 
فعالین این صنعت در برگزاری این رویداد ابراز امیدواری کرد 
در دوران وزارت ایشان صنعت نساجی و پوشاک کشور بتوانند 
روزهای خوبی را در پیش داشته باشد. در ادامه پس از سخنان 
وزیر از سند راهبردی نساجی و پوشاک و سند راهبردی صنعت 
چرم و کیف و کفش که با همت دفتر صنایع منسوجات و پوشاک 
و پیگیری های کارشناسان دفتر و نمایندگان تشکل های صنفی 
و صنعتی تدوین شده است با حضور نمایندگان تشکلها رونمایی 

شد.
این نمایشگاه به مدت ۴ روز برگزار شد و بازدیدکنندگان بسیاری 
با توانمندی ها و  از بخش خصوصی و دولتی برای آشنایی 
دستاوردهای این صنعت در این نمایشگاه حضور یافتند و به 
اذعان غرفه گذاران و بازدید کنندگان نسبت به سالهای گذشته 

متمایز بود.
در پایان از کلیه غرفه گذاران، بازدید کنندگان، حامیان مالی، 
مجریان  تخصصی،  انجمن های  و  اتحادیه ها  تشکل ها، 
سه  این  سیاستگذاری  شوراهای  و  رسانه  اصحاب  برگزاری، 
نمایشگاه و به خصوص مدیر کل دفتر صنایع منسوجات و 
پوشاک و همکارانشان در برگزاری این نمایشگاه تقدیر و تشکر 
 نموده و امیدواریم در سال های آتی این نمایشگاه ها با کیفیت

 بهتری برگزار گردند.

گزارشی از برگزاری نمایشگاه های نساجی، پوشاک و چرم

هـزار و صـد و سـی و نهمیـن نشسـت هیئـت مدیـره انجمـن 
صنایـع نسـاجی ایران بـا حضور اکثریـت اعضای هیئـت مدیره 
پیرو دعوت نامه شـماره 171۳۲-1۴۰۲ مـورخ 1۴۰۲/۰6/۰7 در 
روز یکشـنبه مـورخ 1۴۰۲/۰6/1۲ در محـل دفتر انجمن صنایع 
نسـاجی ایران برگزار شـد و نسـبت به موارد ذیل بحـث و تبادل 
نظـر و نسـبت بـه برخـی از آن ها اتخـاذ تصمیم به عمـل آمد.

1-خلاصه مذاکرات هزار و صد و سـی و هشـتمی   ن نشسـت 
هیئـت مدیره کـه در تاریخ 1۴۰۲/۰5/۲۹ برگزار شـده بود قرائت 

و به امضای حاضرین در نشسـت مذکور رسـید.
۲-آقـای مهنـدس ابراهیم وحدانی از کارشناسـان سـازمان ملی 
اسـتاندارد در جلسـه حضور یافتنـد و توضیحاتـی را در خصوص 
اسـتانداردهای بـر چسـب شناسـه کالا ارائـه فرمودنـد و بحث و 

تبـادل نظـری در این خصـوص صـورت پذیرفت.   
۳-آقـای غضنفـر پـور و خانـم افشـار بـه نمایندگـی از بخـش 
مدیریت توسـعه بازار دنیای اقتصاد طبق دعوت قبلی در جلسـه 
حضـور یافتنـد و بحـث و تبـادل نظـری در خصـوص همکاری 
هـای مشـترک فیما بیـن صـورت پذیرفت و مقرر شـد پیگیری 

هـای بعـدی توسـط دبیرخانه بعمـل آید.
۴-آقـای دکتـر مرآتی رئیـس جهاد دانشـگاهی واحـد امیرکبیر 
طبـق دعـوت قبلـی در جلسـه حضـور یافتنـد و بحـث و تبادل 
نظـری در خصـوص همـکاری هـای  مشـترک آتـی صـورت 
پذیرفـت و تفاهـم نامـه همکاری مشـترک بین انجمـن و جهاد 

دانشـگاهی بـه امضا رسـید.
5-آقـای مهنـدس بهمـن آبـادی مدیـر سـرمایه گـذاری های 
مشـترک سـاتبا طبـق دعـوت قبلـی در جلسـه حضـور یافتند و 
بحـث و تبـادل نظـر بسـیاری در خصـوص انرژی هـای تجدید 

پذیـر و سـرمایه گـذاری در ایـن خصـوص صـورت پذیرفـت.
6-موضـوع مکاتبه شـماره 851۹7۳ مـورخ 1۴۰۲/۰5/۳۰   دفتر 
صنایع منسـوجات و پوشـاک در خصوص پاسـخ بـه مکاتبات و 
پیگیـری هـای واردات نـخ و الیاف و تغییرات تعرفـه ای مطرح و 
مـورد بحـث و تبادل نظـر حاضرین قـرار گرفـت و در خصوص 
تعرفـه هـای زنجیـره ارزش و نیـز آمـار واردات انواع نـخ و الیاف 

بحـث و تبادل نظر شـد.
7-جلسـه در سـاعت ۰۰  :   18  بـا ذکـر صلـوات بر محمد و آل 

محمـد خاتمه یافت.
عـدم حضـور آقایـان بـا اطلاع قبلـی آقایـان : شـاهین کاظمی، 
رضـا حمیدی، سـید جواد سـجادی بیدگلـی، محمدرضـا مقدم، 

حسـین نیکچی

هـزار و صـد و چهلمیـن نشسـت هیئت مدیـره انجمـن صنایع 
نسـاجی ایـران بـا حضـور اکثریـت اعضای هیئـت مدیـره پیرو 
نامـه شـماره 171۹۴-1۴۰۲ مـورخ 1۴۰۲/۰6/1۹ در  دعـوت 
روز یکشـنبه مـورخ 1۴۰۲/۰6/۲6 در محـل دفتر انجمن صنایع 
نسـاجی ایران برگزار شـد و نسـبت به موارد ذیل بحـث و تبادل 
نظـر و نسـبت بـه برخـی از آن ها اتخـاذ تصمیم به عمـل آمد.

1-خلاصه مذاکرات هزار و صد و سـی و نهمین نشسـت هیئت 
مدیـره کـه در تاریـخ 1۴۰۲/۰6/1۲ برگزار شـده بـود قرائت و به 

امضای حاضرین در نشسـت مذکور رسـید.
۲-آقـای مهندس مباشـر گـزارش مختصری از نشسـت هیئت 
نماینـدگان اتـاق ایـران و انتخابـات کمیسـیون هـای مربوطه و 
همچنیـن نشسـت کمیسـیون صـادرات اتـاق ایـران و موضوع 
ممنوعیـت واردات برخـی از کالاهـا و یا عـدم تخصیص ارز نیما 
بـه محصـولات مختلف مطـرح فرمودند کـه مکاتبـه مذکور به 
اسـتحضار هیئت مدیره رسـید و پس از بحث و تبادل نظر مقرر 

شـد تـا از کارگروه هـای مختلف اسـتعلام به عمـل آید.

خلاصه مذاکرات هزار و صد و سی و نهمین
  نشست هیأت مدیره

صورتجلسه

خلاصه مذاکرات هزار و صد و چهلمین
  نشست هیأت مدیره

صورتجلسه

ادامه در صفحه۳
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خلاصه مذاکرات هزار و صد و چهلمین
  نشست هیأت مدیره

  صورتجلسه

سیزدهمین کنفرانس ملی مهندسی نساجی ایران از دوم تا چهارم 
آبان ماه در محل دانشگاه صنعتی امیرکبیر برگزار شد. این کنفرانس 
که از سال 1۳71 برگزار می گردد و در حال حاضر تحت مدیریت 
انجمن علوم و فناوری نساجی و به صورت گردشی بین دانشکده های 
مهندسی نساجی دانشگاه صنعتی امیرکبیر، دانشگاه صنعتی اصفهان، 

دانشگاه یزد و دانشگاه گیلان برگزار می شود.
امسال انجمن صنایع نساجی ایران نقش موثری در حمایت از این 
کنفرانس داشت. پس از هماهنگی های به عمل آمده بین انجمن و 
دانشکده نساجی، مهندس امامی رئوف دبیر انجمن صنایع نساجی به 
عنوان نماینده انجمن در شورای سیاستگذاری این کنفرانس معرفی شد 
و پروژه بازسازی و نوسازی ساختمان دانشکده و تجهیز آزمایشگاه ها 
و کارگاه ها و جذب حمایت مالی از صنعت برای برگزاری با کیفیت 
کنفرانس در دستور کار قرار گرفت و خوشبختانه با حمایت واحدهای 
عضو انجمن این کنفرانس با کیفیت مناسبی در روزهای دوم تا چهارم 

آبان ماه در دانشگاه صنعتی امیرکبیر برگزار شد.
حضور موثر انجمن و سایر تشکل های همکار در مراسم افتتاحیه، 
نشست صنعتی و مراسم اختتامیه از جمله مواردی بود که مورد توجه 
قرار گرفت و سرآغاز حمایت ها و ارتباطات بیشتر بین صنعت و دانشگاه 
اهدای  انجمن در خصوص  راستا شرکت های عضو  شد در همین 
ماشین آلات و تجهیزات آزمایشگاهی و کارگاهی به دانشکده اعلام 
آمادگی نمودند که امیدوارم این روند با حمایت اعضا ادامه یابد و در 
ادامه شاهد پروژه های جدید در طرح مسائل و مشکلات واحدهای 
و  کارآموزی ها  از  دانشگاهی، حمایت  پروژه های  عنوان  به  صنعتی 
بازآموزی با  بازدیدهای دانشگاهی و برگزاری دوره های آموزشی و 

همکاری مشترک دانشگاه و صنعت باشیم.
در مراسم افتتاحیه این کنفرانس که با رویکرد صنعت برنامه ریزی 
شده بود پس از ارائه گزارش رییس دانشکده و دبیر اجرایی کنفرانس 

از فعالیت های انجام شده برای برگزاری این کنفرانس دکتر علیرضا 
رهایی رییس دانشگاه صنعتی امیکبیر به ایراد سخنرانی پرداخت و پس 
از آن مهندس امامی رئوف نماینده انجمن صنایع نساجی ایران در 
شورای سیاستگزاری این کنفرانس طی سخنان کوتاهی به اراده جدی 
دانشگاه و صنعت در برگزاری باشکوه این کنفرانس و عزم جدی در 
مشارکت بیشتر در بازسازی و نوسازی ساختمان و تجهیزات کارگاهی 
پرداخت و پس از ایشان دکتر علیمردان شیبانی به طرح موضوعاتی در 
خصوص لزوم همکاری و ارتلباط بیشتر دانشگاه با واحدهای صنعتی 

پرداخت .
دکتر اسفندیار اختیاری ماینده مجلس و دانش آموخته این دانشکده 
سخنران بعدی بود که پشت تریبون قرار گرفت و در ادامه دکتر شاهین 
کاظمی نایب رییس هیئت مدیره انجمن ضمن طرح اهم موضوعات 
مورد توجه صنعت به تبیین لزوم توجه دانشجویان و دانش آمکوختگان 
دانشگاهی به افزایش مهارت های فردی و نیازهای شغلی اشره نمود و 
در ادامه دکتر گرجی مدیر کل دفتر منسوجات و پوشاک وزارت صمت 

و مهندس عباس سرشارزاده به ارائه سخنرانی پرداختند.
این کنفرانس به مدیت سه روز در دانشکده مهندسی نساجی دانشگاه 
صنعتی امیرکبیر برگزار شد و در روز دوم این کنفرانس پیش از مراسم 
اختتامیه کنفرانس نشست صنعتی با محوریت پرسش و پاسخ و تعامل 
با دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاهی با حضور دکتر آیت اللهی ، 
مهندس امامی رئوف ، مهندس اله وردی ، مهندس همتی و مهندس 
استقبال  مورد  که  شد  اجرا  و  ریزی  برنامه  انجمن  توسط  حسینی 
 واقع شد و همچنین در روز پایان این کنفرانس کارگاه آموزشی با

دکتر  فصیحی  دکتر  با حضور  پایداری  و  توسعه صنعتی  موضوع   
داداشیان ، دکتر کاکوان و دکتر اکرامی برگزار شد که طی آن به 
به مرتبط  موضوعات  در  جهانی  نوین  رویکردهای  و  ها   دغدغه 

 پایداری اشاره شد.

برپایی سیزدهمین کنفرانس ملی مهندسی نساجی ایران

۳-آقای کاشـفی مدیر عامل شـرکت اوراسـیا نوید طبق دعوت 
قبلـی در جلسـه حضـور یافتنـد و گزارشـی از مراحـل ثبت نام 
نمایشـگاه فرش ماشـینی تهران ارائه فرمودند کـه 18 هزار متر 
مربـع متراژ سـالن مفیـد نمایشـگاه و در حدود یکصـد و پنجاه 
شـرکت در این نمایشـگاه ثبت نام و شـرکت نموده اند و ساعت 
نمایشـگاه احتمـالًا 15-8 مـی باشـد و همچنیـن توضیحـات 
مبسـوطی در خصـوص محدودیت سـالن ها و برنامه ریزی های 
افتتاحیـه و هیئـت خریـدار و ریجسـتری بازدیدکننـدگان ارائـه 

فرمودند.
۴-آقـای جلیلیـان طبـق دعوت قبلی در جلسـه حضـور یافتند 
و گزارشـی از برگـزاری نخسـتین نمایشـگاه تخصصـی پارچه 
ارائه فرمودند که در سـطح ۲5۰۰ مترمربع مفید نمایشـگاهی و 
بیـش از چهـل شـرکت غرفه گذار برگزار شـده بود وقرر شـد تا 

همـکاری هـای بعـدی با این شـرکت پیگیری شـود.
5-آقای دکتر شـکرخدائی رئیس کمیسـیون سـرمایه گذاری و 
تامیـن مالـی اتاق ایـران با همراهـی آقایان فروزان فـرد و دکتر 
صدرائـی اسـتاد دانشـگاه و عضو هیئـت مدیره سـازمان بورس 
طبق دعوت قبلی در جلسـه هیئـت مدیره انجمن حضور یافتند 
و توضیحات مبسـوطی را در خصوص سـرمایه گذاری و تامین 

مالی ارائـه فرمودند.
6-گـزارش نشسـت کارگـروه رنگرزی، چـاپ و تکمیل انجمن 
نشسـت  همچنیـن  و  مـورخ 1۴۰۲/۰6/1۹  یکشـنبه  روز  در 
مشـترک هیئـت رئیسـه این کارگـروه با مدیـر کل دفتر صنایع 
منسـوجات و پوشـاک در مـورخ 1۴۰۲/۰6/۲1 توسـط مهندس 
ارائـه شـد همچنیـن موضـوع مکاتبـه کارگـروه  سرشـارزده 
رنگـرزی، چـاپ و تکمیل انجمن در خصوص مشـکلات ایجاد 
شـده بـرای واحدهـای رنگرزی، چـاپ و تکمیل در مـورد وجود 
الیـاف ویسـکوز در نخ هـای پنبـه ای تولیـد داخل مطرح شـد و 
بحـث و تبـادل نظری در این خصوص صـورت پذیرفت و مقرر 
شـد کارگـروه ریسـندگی الیاف کوتـاه وضوع را پیگیـری نماید.

7-موضوع مکاتبه مربوط به درخواسـت صـدور موافقت اصولی 
تاسـیس فدراسـیون صنایـع نسـاجی و پوشـاک مطـرح و مورد 

بحـث و تبـادل نظر قـرار گرفت.
8-گـزارش مختصری از برگزاری جلسـه کارگروه صـادرات در 

مـورخ 1۴۰۲/۰6/۰8 توسـط آقـای ضابطی ارائه شـد.
۹-گـزارش مختصـری از جلسـات بـا موضـوع عرضـه تلفیقی 
در بـورس و بررسـی ضرایـب و سـهمیه خریـد محصـولات 
مـورخ  شـنبه  روزهـای  در  کـه  کالا  بـورس  در  پتروشـیمی 
1۴۰۲/۰6/۰۴ و یکشـنبه مورخ  1۴۰۲/۰6/۰5 برگزار شـده بود 

توسـط آقـای دکتـر کاظمـی ارائه شـد.
1۰-موضـوع مکاتبـه تنظیم بـازار صنعت نسـاجی در خصوص 
مـورخ  کالا  بـورس  در  ترفتـالات  اتیلـن  پلـی  پایـه  قیمـت 
1۴۰۲/۰6/1۴ قرائـت و مـورد بحـث و تبـادل نظر قـرار گرفت.

11-مکاتبـه ۹8۰۳۳۴ مـورخ 1۴۰۲/۰6/۹ بـا موضـوع تعییـن 
تکلیـف کالاهـای بـا اولویـت ارزی ۴ و ۲7)ممنوعیـت واردات( 
مطـرح و مـورد بحـث و تبـادل نظر قـرار گرفت و مقرر شـد تا 
کارگروههـای تخصصـی انجمـن در این خصـوص اظهار نظر 

فرمایند.
الیـاف  1۲-گـزارش نشسـت مشـترک نماینـدگان کارگـروه 
پلـی اسـتر و ریسـندگی الیـاف کوتاه بـا مدیر کل دفتـر صنایع 
منسـوجات و پوشـاک در مجلس شورای اسـلامی در روز شنبه 
مـورخ 1۴۰۲/۰6/18 توسـط مهنـدس امامـی رئـوف ارائه شـد.

1۳-جلسـه در سـاعت 18:۰۰ بـا ذکـر صلـوات بر محمـد و آل 
محمد خاتمـه یافت.

عدم حضور آقایان با اطلاع قبلی آقایان : مجتبی دسـتمالچیان، 
محمود ضرابی
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عصر روز سه شنبه ۰۴/۰7/1۴۰۲ نمایندگان تشکل های نساجی 
صنایع  دفتر  کل  مدیر  همراهی  با  کفش  و  چرم  پوشاک،  و 
منسوجات و پوشاک وزارت صمت با رئیس و معاونین سازمان 
صنایع کوچک و شرکت شهرک های صنعتی دیدار و گفتگو 

کردند.
در این نشست که آقایان دکتر مقیمی، دکتر لاهوتی، مهندس 
محمدزاده از سازمان صنایع کوچک، دکتر گرجی و دکتر سلیقه 
از دفتر صنایع منسوجات و پوشاک، دکتر کاظمی و مهندس 
امامی رئوف از انجمن صنایع نساجی ایران، اتابکی از اتحادیه 
تولید کنندگان و صادر کنندگان نساجی و پوشاک، چگنی از 
انجمن صنایع پوشاک، صفاری از انجمن نشانه های تجاری 
و آقایان شجری، لشکری، طالقانی، عرب و سایر نمایندگان 
تشکل های چرم و کفش حضور داشتند در خصوص مسائل و 
مشکلات واحدهای تولیدی بحث و تبادل نظر شد. در این جلسه 
که اولین نشست مشترک تشکل ها پس از انتصاب دکتر مقیمی 
به ریاست سازمان بود در خصوص همکاری های مشترک فی 
مابین تشکل های نساجی، پوشاک و چرم و کفش مواردی مطرح 
شد. همکاری در تاسیس شهرک های صنعتی بخش خصوصی، 

انرژی های  نساجی،  در صنایع  پایداری  پروژه های  از  حمایت 
تجدید پذیر، بازیافت و مدیریت پساب ها، مشکلات مربوط به 
قطع حامل های انرژی در شهرک های صنعتی و نیز برنامه ریزی 
برای شهرک های تخصصی نساجی و پوشاک از جمله مواردی 
بود که در این نشست توسط نمایندگان انجمن صنایع نساجی 

ایران مطرح شد.
همچنین آقایان اتابکی و چگنی نیز درخصوص موضوع مربوط 
المللی  به تاسیس شهرک پوشاک در مجاورت فرودگاه بین 
امام خمینی مطالباتی را مطرح نمودند و فعالین صنعت چرم و 
کفش نیز موضوعات مرتبط با حمایت از راه اندازی شهرک های 
صنعتی تخصصی و مرکز دانشگاهی چرم و کفش موضوعات 
مرتبط با حمایت از راه اندازی شهرک های صنعتی تخصصی 
و مرکز دانشگاهی چرم و کفش و مسائل و مشکلات زیست 
آقایان  جلسه  ادامه  در  و  نمودند  مطرح  را  مواردی  محیطی 
صادقی مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی تهران و دکتر 
 فرشاد مقیمی رئیس سازمان مواردی را در خصوص مطالبات

 تشکل ها مطرح فرمودند که مقرر شد در جلسات آتی مورد 
پیگیری قرار گیرد.

نشست مشترک تشکل های نساجی، پوشاک چرم و کفش 
با سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی

تشکیل کارگروه ملی صنعت نساجی و پوشاک
عصر روز چهارشنبه ۲6 مهرماه نشست مشترکی با حضور وزیر 
صنعت معدن و تجارت و جمعی از مدیران و معاونین ایشان و 
نمایندگان تشکل های صنفی و صنعتی نساجی و پوشاک برگزار 
شد. در این نشست که پیرو قول مساعدت دکتر علی آبادی 
وزیر صمت در مراسم افتتاحیه نمایشگاه های بین المللی نساجی 
و پوشاک برگزار شد دکتر برادران، دکتر گرجی، دکتر فولادگر 
و فرهیدزاده معاونین و مدیران وزیر و نمایندگان تشکل های 
صنفی و صنعتی نساجی و پوشاک و چرم و کفش برگزار شد 
نمایندگان تشکل های نساجی به طرح مسائل و مشکلات و 

موارد مورد نظر خود پرداختند.
در این نشست مقرر شد تا با رویکرد جدید وزارت صمت در 

خصوص توسعه بازارهای صادراتی محصولات نساجی و نیز 
حمایت از برندهای ایرانی نسبت به تهیه آیین نامه ای برای 
تسریع در رفع مسائل و مشکلات درون وزارت خانه ای توسط 
معاونت صنایع عمومی در راستای تحقق وعده وزیر در تعویض 
پوشاک  و  منسوجات  دفتر صنایع  و  معاون صنایع  به  اختیار 
صورت  پذیرد. همچنین با عنایت به اهتمام وزیر به صنعت 
 نساجی و جایگاه آن در بین صنایع مقرر شد تا کارگروه مشترک 
انجمن ها و تشکل های صنفی و صنعتی در بازه های زمانی 
و  معاونین  و  وزیر  حضور  با  را  مشترکی  نشست   فصلی، 
مدیران مربوطه داشته باشند تا مسائل و مشکلات این صنعت 

مورد پیگیری قرار گیرد.

عصر روز شنبه مورخ ۲۹ مهرماه نشست کارگروه پنبه هیدروفیل 
در دفتر انجمن صنایع نساجی ایران برگزار شد.

در این نشست در خصوص مسائل و مشکلات واحد های عضو 
در قیمت گذاری محصولات تولیدی و بررسی بازار در ماه های 
اخیر و لزوم همبستگی واحدها در کنترل قیمت ها بحث و تبادل 

نظر شد.

نشست کارگروه پنبه هیدروفیل انجمن صنایع نساجی ایران

صبح روز دوشنبه دهم مهرماه فعالین صنعت منسوجات بی بافت 
با موضوع ظرفیت سنجی و برنامه ریزی تامین مواد اولیه مورد 
نیاز واحدها و بحث و تبادل نظر در خصوص مسایل و مشکلات 

واحدها در دفتر صنایع منسوجات و پوشاک برگزار شد.
در این نشست که افایان دکتر گرجی و دکتر سلیقه از دفتر 
تخصصی و دکتر کاظمی و امامی رئوف از انجمن صنایع نساجی 
ایران و عرب ،شفیعی،یعقوبی و امینی از تولیدکنندگان منسوج 
نبافته و نمایندگان شرکت های بافتینه و بافتسان و بی بافت 
گستر جهان حضور داشتند در خصوص موضوعات و مشکلات 
واحدها در تامین مواد اولیه و نیر تحلیل امارهای عرضه و معامله 
شده در ماههای اخیر تبادل نظر شد و مقرر شد جمع بندی 
موضوع با همفکری و مشارکت اعضای کارگروه صورت پذیرد.

نشست مشترک فعالین منـسوجات بی بافت 
در دفتر اداره کل منسوجات و پوشاک

روز چهارشنبه ۲۹ شهریور ماه همزمان با برگزاری هفدهمین 
دوره نمایشگاه بین المللی ایران پلاست جلسه ای در خصوص 
موضوعات مرتبط با نحوه عرضه مواد پلیمری در بورس به 
میزبانی انجمن صنایع پلیمر و در غرفه این انجمن برگزار گردید.

در این جلسه که با حضور آقایان محمدمهدی برادران )معاونت 
صنایع عمومی وزارت صمت(، فرهاد طهماسبی )نماینده مجلس 
و عضو کمیسیون صنایع و معادن(، عباس غلامی )مدیر توسعه 
صنایع پایین دستی شرکت ملی صنایع پتروشیمی(، شاهین 
کاظمی )نایب رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران(، 
سعید ترکمان )رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع پلیمر(، بابک 
شایسته )عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان مستربچ و 
آمیزه های پلیمری(، سیدمحمد سیدکریمی )عضو هیئت مدیره 
انجمن تولیدکنندگان پریفورم( و تعدادی از اعضای هیئت مدیره 
گردید،  برگزار  پتروشیمی  تکمیلی  تشکل های صنایع  سایر 
موضوعات مختلفی از قبیل تغییر نرخ تسعیر ارز و مستثنی شدن 
چیپس پلی استر نساجی و بطری از قاعده کلی تغییرات، نحوه 
و میزان عرضه های اعتباری، افزایش رقابت در خرید بعضی از 
مواد و ... مورد بحث قرار گرفت و انجمن ها و شرکتهای مختلف 
به بیان چالش های ناشی از این تصمیمات و عدم استعلام نظر از 
تشکل های تخصصی پیش از وضع قوانین و مقررات پرداختند.

بررسی چالش های نحوه عرضه مواد 
پلیمری در بورس در حاشیه نمایشگاه ایران 

پلاست
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       دولت با صنـعت نساجی همـراهی کند 
  

داشت و هر چقدر به انتهای زنجیره نزدیک می شدیم میزان 
تعرفه 5، نخ 15،  پنبه  الیاف  برای  بالا می رفت؛ مثلا  تعرفه 
پارچه ۳۰ و پوشاک 7۰ درصد بود و به صورت پلکانی افزایش 

می یافت.
از سال ۹7 جهش ارزی داشتیم که خود را در سال ۹8 نشان 
داد، اما در این مقطع نرخ محاسبه گمرک همان ۴۲۰۰ تومان 
باقی ماند. در واقع تعرفه داشتیم، اما با توجه به نرخ دلار ۴۲۰۰ 
تومانی، نظام تعرفه ای کارکرد خود را از دست داد، زیرا نرخ دلار 
در بازار حدود ۲5 هزار تومان بود، اما نرخ دلار مورد محاسبه 

گمرک یک پنجم این نرخ و ۴۲۰۰ تومان بود.
بر این اساس دولت سال گذشته تعرفه ها را کاهش داد، حقوق 
گمرکی را نیز از ۴ یک درصد کاهش داد و سود بازرگانی هم 

تقلیل یافت.
متاسفانه در این تغییرات تعرفه ای به لحاظ اینکه کار تخصصی 
نبود یک بازه زمانی طولانی تعرفه الیاف به عنوان ماده اولیه و 
نخ به عنوان محصول واسطه ای برابر شد و اختلاف بین مواد 
اولیه و محصول واسطه ای از بین رفت و مورد اعتراض ما هم 
قرار گرفت. مدام پیگیری می کردیم و در خواست اصلاح نظام 

تعرفه ای را داشتیم که به نتیجه ای نرسید.
سال های سال پنبه را از ازبکستان تامین می کردیم. این کشور 
از سال ها قبل نسبت به سرمایه گذاری در حوزه ریسندگی اقدام 
نموده و پنبه را به نخ تبدیل کرده و نخ را صادر و حتی پنبه وارد 

می کند تا ارزش افزوده صادر کند.
همچنین با سرمایه گذاری هایی که انجام داده به دنبال این است 
که نخ را به پارچه تبدیل کند تا ارزش افزوده بالاتری داشته باشد، 
بنابراین دیگر نتوانستیم از ازبکستان پنبه وارد کنیم و این کشور 
ترجیح داد نخ به ما صادر کند. این در حالی است که در کشور 
این برنامه ریزی را نداشتیم و نسبت به برنامه ریزی دیگران هم 

غفلت کردیم.
به هر حال مساله اختلاف در نظر گرفته نشده تعرفه ها باعث 
شد حجم زیادی نخ از ازبکستان به ایران وارد شود، بر همین 
اساس امسال 8۰ میلیون دلار نخ از این کشور به ایران وارد شد 
در حالی که این رقم پارسال ۴۰ میلیون دلار و سال قبل تر از 

آن ۲۰ میلیون دلار بود.
همین موضوع در مورد پارچه هم وجود دارد و این روند در حال 
شکل گیری است و پیش بینی می شود در آینده ای نزدیک این 

پارچه تبدیل به پوشاک شده و وارد ایران شود.
ازبکستان برنامه ریزی کرده و صنعت نساجی خود را توسعه داده 

است.
همین برنامه ریزی ها در پاکستان، کامبوج، هندوستان، ترکیه 
و... وجود دارد ولی ما در ایران هنوز برنامه ریزی نداریم و برای 
صنعت نساجی هیچ جایگاهی دیده نشده است؛ به عنوان نمونه 
همه تشکل های صنعتی گلایه دارند که چرا به بخش صنعت 

در برنامه هفتم توسعه توجه خاصی نشده است.
چگونه  صنعت  این  در  سرمایه گذاری  *وضعیت 

است؟
دارای  و  اشتغالزا  صنعت  یک  که  نساجی  صنعت  برای 
ارزش افزوده است نیاز داریم که در یک برنامه پنج ساله 5 میلیارد 
دلار تسهیلات ارزان قیمت و تشویقی برای بازسازی و نوسازی 
تخصیص دهیم؛ یعنی باید سالی یک میلیارد دلار تسهیلات 
در نظر بگیریم تا زیرساخت های خود را از نظر تولید پارچه و 

پوشاک تقویت کنیم.
میلیون   ۴۰۰ تا   ۳۰۰ سالی  سالیانه  که  است  حالی  در  این 
براساس  واردات  این  و  داریم  ماشین آلات  واردات  دلار 
برنامه ریزی های واحدها با منابع موجود انجام می شود، اما برای 
برنامه هفتم توسعه درخواست داریم که تسهیلاتی با شرایط 
خاص برای بازسازی و نوسازی واحدها پرداخت شود.  در دهه 

هشتاد هم  این اتفاق افتاد و واحدهای ما از محل آن، تسهیلات 
برنامه های بازسازی و نوسازی را اجرا نمودند؛ بنابراین نیاز داریم 

دولت از این نظر به صنعت نساجی توجه کند.
محصولات  كمبود  كه  می دهد  نشان  *بررسی ها 
پتروشیمی صنایع نساجی را با چالش مواجه كرده 
است. در حال حاضر مواد اولیه به چه صورتی تامین 

می شود؟
بخشی از مواد اولیه مصرفی صنعت ما گرانول های پتروشیمی 
است.متاسفانه خریدهایی که از بورس کالا انجام می دهیم با 
رقابت های نسبتا بالایی انجام می شود و نیاز داریم یا خوراک 
گاز پتروشیمی ها به شکل قابل توجهی تامین شود یا اینکه یک 
واحد دیگری مشابه واحد پتروشیمی تندگویان ایجاد شود تا 

پاسخگوی نیاز صنعت نساجی باشد.
معاملات  تقاضا،  عرضه،  میزان  از  ما  برآوردهای  مجموع 
انجام شده و پروانه های بهره برداری صادر شده از سوی وزارت 
صمت و ظرفیت واحدهای تولیدی، میزان نیاز ما به چیپس 
پلی استر بیشتر از توان تولید تندگویان است و نیاز به ایجاد واحد 

مشابه در این زمینه داریم تا مواد اولیه تامین شود.
در بخش مواد اولیه طبیعی هم مصرف کننده پنبه هستیم و 
متاسفانه پنبه تولید شده در داخل کمتر از 5۰ درصد نیاز صنعت 
نساجی ما تامین می کند و در نتیجه مجبور به واردات پنبه 
هستیم که همین مساله مشکلات زیادی برای صنعت نساجی 
ایجاد کرده است، زیرا بازار جهانی پنبه یک بازار محدودی است.

خود  کنند  خرید  زیادی  در حجم  باید  ما  واحدهای  واقع  در 
این خرید کردن، نقل و انتقال پول و تحویل سفارش، پروسه 

طولانی است که پروسه تولید هم حساب نمی شود. 
برای یک صنعتگر برنامه ریزی کردن برای خرید پنبه پروسه 

سختی است.
درخواست ما این است که وزارت صمت یک حجم زیادی پنبه 
خریداری کند و به واحدهای صنعت نساجی از طریق بورس 

یا... بفروشد. 
در واقع به جای اینکه واحدهای ما بروند کل دنیا را بچرخند و 
با سختی پنبه وارد کنند. بهتر است وزارتخانه برای خرید یک 
پکیج 1۰۰ هزار تنی با کشورهای تولیدکننده توافق کند و در 

نهایت صنایع نساجی از خود دولت پنبه را بخرند.
دست  به  راحت تر  هم  و  ارزان تر  هم  پنبه  صورت  این  در 
تولیدکننده می رسد و هم امنیت خرید بالا می رود. در شرایط 
فعلی تولیدکننده دائم درگیر مشکل و بخشنامه های متعدد و 

تصمیم گیر ی های مختلف است.
در واقع مدام روی تولیدکننده صنعت نساجی برای تامین مواد 

اولیه فشار وجود دارد.
*با توجه به وضعیت تعرفه ها، مشکلی در واردات 

ماشین آلات وجود دارد؟
انجمن صنایع نساجی ایران یکی از صنایع پیشرو در موضوع 
درصد   ۹7 بالای  زیرا  است،  ماشین آلات  واردات  تعرفه 

ماشین آلات مورد استفاده در صنعت نساجی وارداتی است.
ماشین آلات  مدل  این  تولیدکننده  دنیا  در  کلی  به طور  البته 
انگشت شمار است و بسیاری از شرکت های بزرگ دنیا در دل 
هم ادغام شده اند تا بتوانند سهم بازار داشته باشند. بنابراین 
ما هم واردکننده این تکنولوژی هستیم.با این حال وقتی در 
یک نمایشگاه خارجی شرکت می کنیم و مثلًا با یک شرکت 
سوییسی برای واردات ماشین آلات صحبت می کنیم، به دلیل 
دلیل  به  واقع  ندارند. در  ما  با  به همکاری  تمایلی  تحریم ها 
با ما همکاری  این شرکت ها  مشکلات سیاسی و تحریمی 
نمی کنند و تصور کنید در این شرایط دولت هم تعرفه روی 
واردات ماشین آلات می گذارد.در واقع وقتی دولت می داند که 
واردات ماشین آلات به دلیل تحریم مشکل است و تولیدکننده 

با هزار و یک داستان و از طریق کشور ثالث و... ماشین آلات 
این محصول  واردات  تعرفه سنگین روی  نباید  وارد می کند 
اعمال کند. توقع داریم دولت در این حوزه ها همراه تر باشد و 

سنگ اندازی کمتری کند.
هم  دوم  دست  ماشین آلات  برای  را  موضوع  همین  مشابه 
داشتیم.  در بسیاری از موارد به دلیل تحریم و کاهش ارزش 
پول ملی امکان خرید ماشین آلات نو را نداریم و مجبور به 
واردات ماشین آلات دست دوم می شویم و با کمک شرکت های 
دانش بنیان این تجهیزات را به روز رسانی و نوسازی می کنیم 
اما در این حوزه هم دولت سنگ اندازی می کند و مشکلاتی را 
برای واردات به وجود می آورد که توقع می رود در این بخش ها 

با صنایع همراه تر باشد.
* لطفا توضیحی هم در مورد واردات و صادرات و 

رفع تعهد ارزی بدهید.
واردات صنعت نساجی یک میلیارد و 88۰ میلیون دلار است 
که این واردات کل زنجیره نساجی و پوشاک را شامل می شود. 
لازم به توضیح است که پوشاک به دلیل ممنوعیت عمدتاً 
به صورت قاچاق وارد می شود لذا عملًا میزان واردات پوشاک 
در این رقم دیده نشده است. از این عدد تقریبا 68۰ ملیون دلار 

مربوط به واردات پارچه می شود.
بنابراین در صنعت بافندگی که نخ را به پارچه تبدیل می کند یک 
گپ بزرگی داریم و باید سرمایه گذاری در این حوزه انجام شود 
که با یک سرمایه گذ اری کوچک می توانیم ارزبری این بخش را 

کاهش دهیم و تبدیل به تولید داخل کنیم.
اگر دولت از واحدهای بافندگی حمایت کند، ضمن جلوگیری 
از ارزبری در بخش ریسندگی، رنگرزی، چاپ و تکمیل هم 
می توانیم سرمایه گذاری کنیم و صادرات را هم افزایش دهیم. 
در حال حاضر صادرات ما در صنعت نساجی 56۰ میلیون دلار 
است که از این میزان حدود ۲۹۰ میلیون دلار مربوط به صادرات 
فرش و موکت می شود. این ۲۹۰میلیون دلار قابلیت افزایش 
اینکه مشکلات حوزه به  منوط  البته  دارد  را  برابری  تا ۴   ۳ 

 نساجی در بخش صادرات از جمله موضوع رفع تعهد ارزی را 
حل کنیم.

در واقع دولت باید این بخش را تسهیل کند و با برقراری روابط 
نقل و انتقال پول و گسترش روابط بین المللی در بازه زمانی ۳ تا ۴ 

ساله زمینه افزایش صادرات نساجی را فراهم کند.
در حال حاضر با مشارکت تشکلهای نساجی دو سند راهبردئی 
در صنعت نساجی و پوشاک و فرش و کفپوش توسط دفتر 
صنایع منسوجات و پوشاک وزارت صمت تدوین شده است که 
امیدواریم با جدیت وزیر جدید صنعت معدن و تجارت اجرایی 
شود در این اسناد سرمایه گذاری های ایجادی و توسعه ای و 
بازسازی و نوسازی این صنعت با رویکرد خودکفایی در تولید 
عمده محصولات صنعت نساجی و با رویکرد توسعه صادرات 
مورد توجه بخش خصوصی قرار گرفته است که با اجرایی شدن 
آن میتوان امیدوار بود که صنعت نساجی روزهای خوبی را تجربه 

کند.
تشکل های این صنعت بر این باورند که نگاه ویژه حامیت به 
نقش و جایگاه این صنعت در بین صنایع کشور و توجه به آن 
در برنامه توسعه هفتم میتواند بخش زیادی از اهداف اشتغال 
و ارزش افزوده و توسعه بخش صنعت را محقق کند و لذا در 
نشست های مختلف با مسئولین و د.ولتمردان بر این موضوع 
 اصرار دارند که حاکمیت باور خود به رشد این صنعت را در

 اسناد بالادستی منعکس نماید تا این باور در بخش خصوصی 
قوت گیرد که سرمایه گذاریدر این صنعت با امنیت و پایداری 
صنعت شورایعالی  تشکیل  پیشنهاد  لذا  و  بود  خواهد   همراه 

 نساجی و یا کارگروه ملی صنعت نساجی نیز در همین راستا 
بوده است .

ادامه از صفحه1
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بلند  الیاف  ماه کارگروه ریسندگی  آبان  اول  ظهر روزدوشنبه 
انجمن با حضور حداکثری اعضا تشکیل جلسه داد.

در این نشست که باضیافت ناهار همراه بود پس از ارائه گزارش 
مختصری ازفعالیت های هیئت رییسه کارگروه توسط آقایان 
علی زینالو و امیرحسین ذوالفقاری رییس و دبیر این کارگروه 
در خصوص عملکردیکسال گذشته بحث و تبادل نظر شد. 
پس از آن حاضرین در نشست به طرح مسایل و مشکلات 
خود درحوزه تامین ارز و مواد اولیه مشکلات گمرکی و قانون 

سخت و زیان اور و نیز موضوعات مرتبط با بازسازی و نوسازی 
و سرمایه گذاری های جدیدپرداختند. به روزرسانی طرح پایش 
واحدهای تولید کننده نخ فرش ماشینی و اصلاح اساسنامه 
انجمن ازجمله دیگر موارد مطروحه در این نشست بود.همچنین 
در این جلسه در خصوص لزوم حفظ هماهنگی و انسجام بیشتر 
و سازماندهی ارتباطات اعضای کارگروه مذاکره شد و پیشنهادات 
اعضا درخصوص قیمت گذاری و شرایط تسویه به بحث و تبادل 

نظرگذاشته شد.

کارگروه ریسندگی الیاف بلند انجمن صنایع نساجی ایران تشکیل جلسه داد

عصر روز چهارشنبه ۰5/۰7/1۴۰۲ سالن اجتماعات کتابخانه 
دانش  میزبان  تحقیقات  و  علوم  واحد  آزاد  دانشگاه  مرکزی 
آموختگان و میهمانان مدعو به اولین گردهمایی دانش آموختگان 

این دانشگاه بود. 

در این نشست اساتید، دانش آموختگان و میهمانان در جمعی 
صمیمی به تجدید خاطرات و دیدارها پرداختند و پس از برنامه 
این  حامیان  و  پیشکسوتان  و  اساتید  از  مدعوین،  سخنرانی 

همایش تقدیر شد.

گردهمایی دانش آموختگان واحد علوم تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی

عصر روز شنبه پانزدهم مهرماه نشست شورای سیاست گذاری 
در محل  ایران  نساجی  مهندسی  ملی  کنفرانس  سیزدهمین 
امیرکبیر میزبان  دانشکده مهندسی نساجی دانشگاه صنعتی 
جمعی از مدیران واحدهای تولیدی صنعت نساجی عضو انجمن 

صنایع نساجی ایران بود.
در این نشست که به دعوت دکتر محمد امانی رئیس دانشکده 
هماهنگی  با  و  امیرکبیر  صنعتی  دانشگاه  نساجی  مهندسی 
مدیران  شد،  برگزار  ایران  نساجی  صنایع  انجمن  دبیرخانه 
شرکت های کیمیا پلی استر قم، ریسندگی گیلان، بافتینه پارس 

درسا، رنگدانه سیرجان و آقای نخ حضور داشتند. 
از  این شورا  قبلی  در نشست های  است که  توضیح  به  لازم 
شرکت های نفیس نخ، یزدباف، فرش مشهد و ایاز نیز جهت 

همکاری در برگزاری کنفرانس دعوت به عمل آمده بود.
در این نشست در خصوص موضوعات مختلف مربوط به ارتباط 
صنعت و دانشگاه و اهتمام جدی انجمن صنایع نساجی ایران در 
بازسازی و نوسازی و تجهیز کارگاه ها و آزمایشگاه های دانشکده 
مهندسی نساجی دانشگاه صنعتی امیرکبیر بحث و تبادل نظر 

شد.
همچنین حاضرین در خصوص موضوعات مرتبط با کارآموزی ها، 
دوره های کوتاه مدت و بلند مدت، پروژه های مشترک صنعتی 
فارغ  مهارتی  سطح  ارتقاء  لزوم  و  صنعت  و  دانشگاه  بین 
التحصیلان و دانش آموختگان دانشکده های مهندسی نساجی 

برای همخوانی بیشتر با صنعت بحث و تبادل نظر نموند.
دبیر  رئوف  امامی  مهندس  نشست  این  آغازین  بخش  در 
انجمن صنایع نساجی ایران گزارش مختصری از حمایت ها و 
همکاری های انجمن صنایع نساجی ایران در تامین منابع مالی 
برای تجهیز سالن های آمفی تئاتر و نیز بخشی از هزینه های 
انجمن صنایع  برگزاری کنفرانس توسط حامیان مالی عضو 

نساجی ایران ارائه نمودند.
همچنین دکتر محمد امانی رئیس دانشکده مهندسی نساجی 
ضمن تقدیر از حمایت ها و همکاری های شرکت های عضو 
انجمن صنایع نساجی ایران در طول سالیان گذشته در ساخت 
و تجهیز دانشکده مهندسی نساجی و نیز تامین مواد اولیه مورد 
نیاز پژوهش ها و تحقیقات دانشجویان و اساتید دانشکده، تقدیر 
فی  تداوم همکاری های  با  نمودند  امیدواری  ابراز  و  تشکر  و 
مابین انجمن صنایع نساجی ایران و دانشکده مهندسی نساجی 
دانشگاه پلی تکنیک در قالب کمیته پیگیری ارتباط صنعت و 
دانشگاه بتوان همکاری های جدیدی را در حوزه های آموزشی 

و تحقیقاتی بین واحدهای نساجی و دانشگاهیان برقرار نمود.

حضور مدیران برخی از واحدهای 
نساجی در جلسه شورای سیاست گذاری 

کنفرانس ملی مهندسی نساجی

یک

نشست کارگروه موکت انجمن صنایع نساجی ایران عصر روز 
سه شنبه ۲5 مهرماه در محل دبیرخانه انجمن صنایع نساجی ایران 

برگزار شد. 
و  فکری  هم   ، مساعی  تشریک  جهت  که  جلسه  این  در   
اعضای محترم تشکیل گردیده  به  بررسی مسائل روز مبتلا 
بود . موضوعات مختلف مطرح و هر یک از حاضرین به بیان 
دیدگاه های خود پرداختند ، از جمله موضوع کپی رایت و حفظ 
از  در خصوص صیانت  طراحان  و  معنوی شرکت ها  مالکیت 
طراحی های محصولات،  با حضور مشاور محترم حقوقی انجمن 

مطرح شد و راهکارهای قانونی در این خصوص ارایه شد.
در این بخش مقرر گردید کلیه اعضای محترم انجمن با تکیه بر  
اخلاق حرفه ای ، از کپی کردن طرحهای سایر همکاران و عزیزان 

گزارش نشست کارگروه موکت انجمن صنایع نساجی ایران

تولید کننده اجتناب نموده و از حقوق مالکیت آنان صیانت گردد.
همچنین جهت مشارکت هماهنگ اعضای کارگروه موکت در 
نمایشگاه بین المللی فرش و کفپوش که از سوم تا ششم آبانماه 
برگزار میگردد  مقرر شد جلسات حضوری اعضا در محل عرفه 
گذاران  ، در طول مدت برگزاری نمایشگاه به صورت  روزانه،  

برگزار گردد. 
موضوع بعدی مورد بحث در جلسه تامین مواد اولیه و چتایی پشت 
موکتهای تافتینگ بود که مقرر گردید دستگاه های خریداری شده 
هر چه سریعتر در مدار تولید قرار گیرند تا کمبود موجود برطرف 
گردد.. در ادامه این نشست همچنین درخصوص افزایش قیمت 
مواد اولیه مورد نیاز و نیز راهکارهای توسعه بازار های صادراتی 

جدید بحث و تبادل نظر مبسوطی صورت پذیرفت.
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جمع بندی مسائل و مشکلات واحدهای رنگرزی چاپ و تکمیل انجمن

عصر روز یکشنبه نوزدهم شهریور ماه سالن اجتماعات انجمن 
صنایع نساجی ایران میزبان اعضای کارگروه رنگرزی، چاپ و 
تکمیل و بافندگی انجمن بود. در این نشست که پیرو مشکلات 
اخیر ایجاد شده برای واحدهای رنگرزی، چاپ و تکمیل و نیز 
شرکت های وارد کننده رنگ و مواد تعاونی مورد مصرف در 
این صنعت تشکیل شده بود، در خصوص مسائل و مشکلات 

واحدهای تولیدی در این خصوص بحث و تبادل نظر شد.
شیوه نامه اجرایی جدید سازمان ملی استاندارد در الزام واحدها 
به انجام آزمایشات استاندارد ایزو 17۰۲5 و لزوم ارسال نتایج 
آزمایشات و مکاتبات فی ما بین خریدار و تامین کننده در ارسال 
آزمایشات از طریق ایمیل مستقیم به سازمان ملی استاندارد و یا 
ارسال ظرف بازه زمانی 5 روزه و نیز مشکلات عدیده ناشی از 
تحریم ها در چنین مواردی و همچنین محدودیت آزمایشگاه های 
مورد تایید این استاندارد و افزایش چشمگیر هزینه های مربوطه 
از جمله مواردی بود که در این جلسه مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت و تجربیات شرکت های مختلف در این حوزه مطرح 
نشست  این  در  مطروحه  موارد  دیگر  از  گردید.  و جمع بندی 
موضوع استاندارد 77۲۹ در خصوص حداقل ثبات رنگ ها بود 
که موضوعات فنی مرتبط با آن در رنگزاهای مختلف و همچنین 
نسخه های رنگرزی مورد استفاده در واحدهای رنگرزی و نیز 
مصارف محصولات نهایی رنگرزی شده تولید کنندگان، توسط 
حاضرین مطرح و مورد بحث و تبادل نظر کارشناسی قرار گرفت.

شرکت  مدیرعامل  سوهانگیر  مهندس  نشست  این  ادامه  در 
انواع رنگ  آمارهای رسمی واردات  ارائه  به  کیمیا کاو جهان 
در سال های اخیر پرداخت و با تحلیل میزان واردات و ارزش 
گمرکی ثبت شده برای رنگزاهای مختلف و میزان نیاز صنایع 
نساجی کشور به این گونه رنگزاها تحلیل هایی را در خصوص 
جهت گیری های  و  کشور  در  شده  انجام  سرمایه گذاری های 
از  دیگری  بخش  در  پرداخت.  رنگ  کننده  وارد  شرکت های 
این نشست موضوع تخصیص ارز به رنگ های مورد مصرف 
واحدهای نساجی و موضوع حمایت از ساخت داخل بود که 
توسط حاضرین در نشست مورد تحلیل و اظهار نظر قرار گرفت 
و در بخش پایان این جلسه موضوعات قطع برق و مشکلات 
عدم پذیرش اعتبار مالیات ارزش افزوده پرداختی در قبوض گاز 
و نیز مشکل وجود الیاف ویسکوز در نخ های صددرصد پنبه ای 

یک

هزار و یکصد و چهلمین نشست هیئت مدیره انجمن صنایع 
نساجی ایران با حضور اعضای هیئت مدیره و رؤسا و دبیران 
کارگروه های تخصصی عصر روز یکشنبه مورخ ۲6/۰6/1۴۰۲ در 
محل دفتر انجمن برگزار شد. در این نشست که علاوه بر دستورکار 
هیئت مدیره میهمانانی نیز حضور داشتند ابتدا گزارشی از جلسات و 
پیگیری های اجرائی دبیرخانه ارائه شد و پس از آن کاشفی مجری 
نمایشگاه بین المللی فرش و کفپوش ایران طبق دعوت قبلی در 
جلسه حضور یافت و گزارشی از چگونگی برنامه ریزی های اجرائی 
این نمایشگاه که در هفته اول آبان ماه برگزار می گردد ارائه نمود 
و پس از ایشان جلیلیان مدیرعامل شرکت نبراس و مجری اولین 
نمایشگاه تخصصی پارچه که در نیمه دوم شهریور ماه در شهر 
آفتاب برگزار شده بود به ارائه گزارشی از برگزاری این نمایشگاه 
پرداخت و مقرر شد همکاری های بلند مدت تری طراحی و اجرا 

شود. 
رئیس  شکرخدایی  آقای  نشست  این  از  دیگری  بخش  در 
کمیسیون سرمایه گذاری و تأمین مالی اتاق بازرگانی صنایع معادن 
و کشاورزی ایران با همراهی دکتر صدرائی عضو هیئت مدیره 
بورس ایران در جلسه حضور یافتند و بحث و تبادل نظر بسیاری 
در خصوص موضوعات سرمایه گذاری و تأمین مالی شرکت های 

تولیدی صورت پذیرفت.

بررسی تأمین مالی صنایع در بورس دستور کار هیئت مدیره انجمن

ساخت داخل و مشکلات بعدی در عملیات مرسریزاسیون و 
تکمیل پارچه های پنبه ای مورد بحث و بررسی قرار گرفت در 
نهایت مقرر شد تا موضوعات مورد توافق توسط دبیرخانه انجمن 

در دستور کار پیگیری قرار گیرد.

صبح روز دوشنبه ۲5 مهرماه نشست مشترکی با حضور آقایان 
دکتر گرجی مدیر کل دفتر صنایع منسوجات و پوشاک وزارت 
صمت، دکتر پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصاد، دکتر اکبری 
رئیس کمیسیون صنعت مجلس شورای اسلامی، سردار سپهر 
و دکتر حسن پور و شجاعی از بسیج اصناف، دکتر کاظمی و 
مهندس امامی رئوف از انجمن صنایع نساجی ایران، آقایان دکتر 
صفایی، نوده فراهانی و شیرازی از اتاق اصناف و همزمان با 
بیست و نهمین نمایشگاه بین المللی نساجی در محل نمایشگاه 

بین المللی برگزار شد.
در این نشست که با هدف بحث و تبادل نظر و انعکاس مسائل 
و مشکلات صنایع نساجی در بحث تدوین برنامه توسعه هفتم و 
تعیین جایگاه صنعت نساجی در این سند تشکیل شد در بخش 
آغازین این نشست دکتر کاظمی گزارش مبسوطی از وضعیت 
سرمایه گذاری، تولید و تجارت این صنعت و سرمایه گذاری 
های انجام شده و لزوم بازسازی و نوسازی صنعت ارائه فرمودند 
و از لزوم توجه دولت به سرمایه گذاری جدید در حوزه تاسیس 
مواد اولیه پتروشیمیایی مورد نیاز صنعت سخن گفته و توجه ویژه 
به صنعت نساجی در سند برنامه توسعه هفتم و لزوم تشکیل 

شورای عالی نساجی را یادآور شدند.
در ادامه این نشست دکتر اکبری و دکتر پورابراهیمی نیز با اشاره 
به لزوم افزایش صادرات و اصلاح تعرفه های زنجیره افزایش 
در جهت حمایت از ساخت داخل به لزوم تداوم تشکیل این 
جلسات در قالب کارگروه مشترک اشاره فرمودند و نقش بخش 
خصوصی را در توسعه بسیار موثرتر از دولت و مجلس دانستند 
و قول مساعدت در خصوص حمایت از درخواست های تشکل 

های زنجیره ارزش این صنعت دادند.

نشست مشترک با روسای 
کمیسیون اقتصاد و صنعت مجلس

www.aiti.org.ir
وب سایت انجمن صنایع نساجی ایران

كلیه جزوات و منتشرات دبیرخانه انجمن 
های  نسخه  از  اعم  ایران  نساجی  صنایع 
الکترونیکی بولتن رشته ها و بافته ها و كلیه 
راهبردی  و  آماری  مطالعات  واحد  جزوات 
انجمن در وب سایت انجمن به نشانی ذیل 

به طور رایگان قابل دسترسی می باشد.
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بولتن خبری انجمن صنایع نساجی ایران 
تلفن: ۲6۲۰۰1۹6

فکس: ۲6۲۰6۹۰5
كدپستی: 1۹1565۴77۳

پانزدهمین نمایشگاه بین المللی فرش و کفپوش تهران صبح روز 
چهارشنبه سوم آبان ماه با حضور فعالین صنعت فرش ماشینی و 
موکت و با حضور معاون صنایع عمومی و مدیر کل دفتر صنایع 
منسوجات و پوشاک و نمایندگان تشکل های مرتبط افتتاح شد.

در این نمایشگاه که از سوم تا ششم آبان ماه برگزار می شود 
فعالین صنعت فرش ماشینی و کفپوش کشور که بخش قابل 
اختصاص  به خود  را  نساجی  از صادرات صنعت  ملاحظه ای 

می دهند حضوری فعال داشتند.
نمایندگان  حضور  با  نمایشگاه  این  سیاستگذاری  شورای 
تشکل های ذینفع از جمله اتحادیه فرش ماشینی کاشان، اتاق 
بازرگانی کاشان، انجمن صنایع نساجی ایران و تعاونی فرش 
آران و بیدگل از ماه ها قبل برنامه ریزی خود را برای برگزاری 
باشکوه این نمایشگاه آغاز نمودند و بسیار امیدواریم با توسعه 
زیرساخت های نمایشگاهی و بسترهای مناسب، این نمایشگاه 

بتواند به یکی از بهترین نمایشگاه های منطقه تبدیل شود.

در طول ایام برگزاری این نمایشگاه هیئت های تجاری خارجی 
و داخلی، مدیران بخش دولتی و خصوصی و بازدیدکنندگان 
بازدید نمودند که رئیس  نمایشگاه  این  از  تخصصی بسیاری 
نمایندگان مجلس  اتاق،  رئیسه  و هیئت  ایران  بازرگانی  اتاق 
شورای اسلامی، مدیران سازمان حمایت از مصرف کنندگان 
بودند  نمایشگاه  بازدیدکنندگان  جمله  از  و...  تولیدکنندگان  و 
همچنین در روز پایانی این نمایشگاه وزیر صنعت معدن و تجارت 
با هیئت همراه از این نمایشگاه بازدید نمود و از سند راهبردی 
فرش ماشینی و کفپوش که با همکاری دفتر صنایع منسوجات و 
پوشاک وزارت صمت و تشکل های ذینفع از جمله انجمن صنایع 

نساجی ایران تدوین شده است رونمایی نمود.
برگزاری نشست های مشترک با مسئولین و مدیران دولت و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی و نیز نشست ذیفعان برای 
برگزاری نمایشگاه دموتکس دبی از جمله برنامه های جانبی این 

نمایشگاه بود

برگزاری پانزدهمین نمایشگاه بین المللی فرش و کفپوش 

یک

عصر روز دوشنبه هفدهم مهرماه نشست کارگروه ریسندگی الیاف کوتاه 
انجمن صنایع نساجی ایران با حضور اعضای محترم انجمن در محل 

دبیرخانه برگزار شد.
در این نشست که با استقبال اعضای این کارگروه برگزار شد در خصوص 
مسائل و مشکلات واحدهای ریسندگی در تامین مواد اولیه مورد نیاز، 
توسعه و بازسازی و نوسازی، آمارهای واردات انواع نخ و الیاف و آمار 

تولیدات داخلی بحث و تبادل نظر شد.
آقایان اسماعیل توکلی زاده و محمد کاردان رئیس و دبیر کارگروه 
ریسندگی الیاف کوتاه انجمن در بخش ابتدایی این جلسه گزارشی از 
پیگیری های هیئت رئیسه کارگروه در طول ماه های اخیر ارائه فرمودند و 
مهندس حائری مدیر اجرایی کارگروه مذکور نیز با اشاره به پیگیری های 
انجام شده در خصوص استخراج و تدوین آمارهای تجارت و تولید مربوط 
به ریسندگی الیاف کوتاه و نشست های مشترک با مسئولین مربوطه به 
تشریح مسائل و مشکلات موجود و لزوم هماهنگی و یکپارچگی بیشتر 

اعضا در حصول به نتیجه را یادآور شدند.

نشست کارگروه ریسندگی الیاف کوتاه انجمن صنایع نساجی ایران

و  خود  دغدغه های  طرح  به  کارگروه  اعضای  نشست  این  ادامه  در 
مشکلات واحدها در تامین نقدینگی و تخصیص ارز مواد اولیه، تامین 
اجتماعی، گمرک و بانک مرکزی و مشکلات قطعی برق و گاز مطرح 
نمودند. همچنین موضوع قاچاق محصولات نهایی زنجیره ارزش نظیر 
پوشاک و پارچه و وفور کالای قاچاق در بازار و واردات نخ با تعرفه های غیر 
کارشناسی و غیر موثر را از مهم ترین مسائل دست به گریبان واحدهای 

تولیدی دانستند.
در ادامه این نشست دکتر هزارجریبی از دفتر پیشه وزارت جهاد کشاورزی 
آمار کمی  را در خصوص  یافتند و توضیحاتی  نیز در جلسه حضور 
 و کیفی کشت و برداشت پنبه در کشور ارائه فرمودند و مواردی را در 
خصوص لزوم حمایت بیشتر واحدهای ریسندگی در خرید و تزریق 
ادامه در  فرمودند  مطرح  کنی  پاک  پنبه  شرکت های  به   نقدینگی 

 اعضای کارگروه نیز از نگرانی ها و دغدغه های مربوط به کیفیت پنبه 
داخل سخن گفتند و بر لزوم حمایت از تولید پنبه در بخش کشاورزی 

تاکید کردند.
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